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Protokół Nr XXXIX.2020 
z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 21 grudnia 2020 roku 
 

Obrady rozpoczęto 21 grudnia 2020 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:15 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia XXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

zaproszonych gości (lista obecności gości stanowi załącznik nr 1a do protokołu), 

pracowników Urzędu Miejskiego oraz radnych (lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2021 rok: 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej na 2021 rok, 
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b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

c) odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej dotyczących 

projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec zgłoszonych 

wniosków, 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Drezdenko - 

druk nr 205/20. 

7. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko - druk nr 206/20. 

8. Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania 

dopłat - druk nr 207/20. 

9. Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze 

przetargu - druk nr 208/20. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021-2022 druk nr 209/20. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - druk nr 210/20. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2021-2023 - druk 211/20. 

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2023 - 

druk nr 212/20. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. 

ks. J. Tischnera w Drezdenku - druk nr 213/20. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2020 rok - druk nr 214/20. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 215/20. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2021 rok - druk nr 216/20. 

18. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2026 

wraz z objaśnieniami - druk nr 217/20. 

19. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2021 rok. 

20. Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2021 rok. 

21. Sprawy różne. 

22. Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

następujących punktów: 

1. Wręczenie statuetek za promowanie „Małej Ojczyzny” w I festiwali polonijnym 

kolęd i pastorałek polskich pod nazwą „Chodzi kolęda po świecie” organizowanym 

przez pana Adama Denekę. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 
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3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy, które w roku 2020 

nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

4. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować 

zadania pożytku publicznego na 2021 rok. 

Głosowano w sprawie zmiany porządku obrad: 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Radni nie wnieśli uwag. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Wręczenie statuetek za promowanie "Małej Ojczyzny" w I festiwalu polonijnym 

kolęd i pastorałek polskich pod nazwą "Chodzi kolęda po świecie" organizowanym 

przez Pana Adama Denekę. 

4. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2021 rok: 

a) Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2021 rok. 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej. 

c) Odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej dotyczących 

projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec zgłoszonych 

wniosków. 

d) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

7. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko - druk nr 206/20. 

8. Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania 

dopłat - druk nr 207/20. 

9. Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze 

przetargu - druk nr 208/20. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021-2022 druk nr 209/20. 

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - druk nr 210/20. 
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12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2021-2023 - druk 211/20. 

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2023 - 

druk nr 212/20. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. 

ks. J. Tischnera w Drezdenku - druk nr 213/20. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2020 rok - druk nr 214/20. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 215/20. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2021 rok - druk nr 216/20. 

18. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2026 

wraz z objaśnieniami - druk nr 217/20. 

19. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków – druk nr 218/20. 

20. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy, które w roku 

2020 nie wygasają z upływem roku budżetowego – druk nr 219/20. 

21. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować zadania 

pożytku publicznego na 2021 rok - druk nr 220/20. 

22. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2021 rok. 

23. Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2021 rok. 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 3 

Wręczenie statuetek za promowanie "Małej Ojczyzny" w I festiwalu polonijnym 

kolęd i pastorałek polskich pod nazwą "Chodzi kolęda po świecie" 

organizowanym przez Pana Adama Denekę. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że czas przed świętami Bożego 

Narodzenia to idealny moment, aby docenić młodzież z gminy Drezdenko, która 

bardzo mocno promuje swoją, małą ojczyznę. Poinformowała, że młodzież wzięła 

udział w I festiwalu polonijnym kolęd i pastorałek polskich pod nazwą "Chodzi kolęda 

po świecie". K. Piotrowska powiedziała, że w skład jury tego festiwalu wchodziła 

Alina Michalak, która jest obecna na dzisiejszej sesji. Dodała, że oprócz tego, że 

młodzież wzięła udział w tym festiwalu to również zdobyła tytuł laureata. Burmistrz 

Drezdenka poinformowała, że laureatem festiwalu został zespół wokalno- 

instrumentalny „Płomyki”. Zaprosiła przedstawicieli zespołu oraz Elżbietę 

Turostowską kierownika artystycznego i opiekuna muzycznego grupy w celu 

wręczenia statuetki i nagrody. 
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Alina Michalak w imieniu organizatora festiwalu oraz jurorów wręczyła statuetkę dla 

zdobywcy pierwszego miejsca. Dodała, że w festiwalu wzięło udział 120 osób  

z pięciu krajów, natomiast rywalizowało ponad 70 osób. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że w I festiwalu polonijnym kolęd 

i pastorałek polskich pod nazwą "Chodzi kolęda po świecie"  społeczność gminy 

Drezdenko reprezentowały i promowały Ewa Starosta, Michelle Bednarowska oraz 

Agata Machnio. 

Alina Michalak wręczyła nagrodę specjalną Przewodniczącego Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego Zbigniewa Kubasika w postaci statuetek. 

Burmistrz Drezdenka poprosiła młode wokalistki o wykonanie utworów z którymi 

startowały w festiwalu. 

Ewa Starosta, Michelle Bednarowska oraz Agata Machnio zaśpiewały kolędy. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Suchecki ogłosił dwuminutową przerwę  

w obradach. 

 

Ad. 4 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że nie zgłaszał interpelacji na piśmie, natomiast 

zgłaszał pilną sprawę Zastępcy Burmistrza – posypywanie ul. Łąkowej, Szkolnej  

i Reymonta, gdyż był moment małego ataku zimy i ulice te zostały pokryte lodem. 

Podziękował Zastępcy Burmistrza za szybką reakcję na zaistniały problem.   

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

 

5. Uchwalenie budżetu Gminy Drezdenko na 2021 rok: 

a) Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że w połowie grudnia br. została 

zakończona kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej, która dotyczyła wielu 

obszarów działania Urzędu. Dodała, że po zakończeniu kontroli okazało się, że po 

poprzedniej wizycie RIO w Urzędzie, która miała miejsce 4 lata temu wszystkie 

zalecenia i uwagi zostały wdrożone. K. Piotrowska powiedziała, że tegoroczna 

kontrola wykazała, że praktycznie we wszystkich obszarach pracy Urzędu nie 

popełniono rażących błędów, nie było rażącego naruszenia prawa a przede 

wszystkim nie ma mowy o żadnym naruszeniu dyscypliny finansów publicznych. 

Podziękowała pracownikom Urzędu Miejskiego za bardzo ciężką i dobrą pracę. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że rok 2020 był szczególny ze względu na 

pandemię, pracę zdalną, co przy kontroli dostarczyło mnóstwo dodatkowej pracy, 

gdyż wymagało to skanowania tysięcy kartek dokumentów w celu przekazania 

inspektorowi z RIO. K. Piotrowska powiedziała, że z pewnością nie obejdzie się bez 

zaleceń czy podpowiedzi, ale one będą miały na celu wyeliminowanie tych 

najmniejszych uchybień i wskażą taką drogę działania, aby wszystko było już  

w 100% w porządku. 
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Burmistrz Drezdenka omówiła projekt budżetu Gminy Drezdenko na 2021 rok 

(prezentacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Radny A. Miron podziękował Burmistrz Drezdenka za prezentację dodając, że 4 lata 

był sołtysem, jest przy drugim projekcie budżetu jako radny i dopiero teraz coś widać. 

Powiedział, że wszyscy, którzy obserwują pracę rady wiele z tej prezentacji wyniosą. 

Jako radny okręgu wiejskiego zauważył, że zawsze można powiedzieć, że mogłoby 

być lepiej, ale proponowany budżet powiewa optymizmem, że w Drezdenku coś 

będzie zmieniało się na lepsze. Radny A. Miron powiedział, że dla mieszkańca 

Niegosławia i terenu południowego remont ul. Pierwszej Brygady jest najważniejszy. 

Dodał, że pozostałe inwestycje również odebrał jako dobre, gdyż dotyczą zarówno 

miasta jak i wsi. Radny A. Miron powiedział, że oczekuje, że uda się pozyskać środki 

i wyremontować ul. Poniatowskiego, gdyż środek miasta od wielu lat wygląda 

strasznie. Poinformował, że jako radny niezależny będzie głosował za tym budżetem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zgodził się z opinią przedmówcy, gdyż 

takie przedstawienie kosztów, wpływów i wypływów rozwiało na pewno wiele 

wątpliwości i rozjaśniło budżet. Dodał, że suchy zapis i cyfra nie zawsze dociera. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Burmistrz Drezdenka i pracownikom 

Urzędu za przygotowanie prezentacji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej. 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz odczytała Uchwałę Nr 566/2020 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 23 listopada 2020 r.  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Drezdenko na 2021 rok wraz z uzasadnieniem oraz Uchwałę Nr 565/2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 23 listopada 

2020 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Budżetowej na lata 2021-2026 przedstawionej wraz z projektem uchwały 

budżetowej Gminy na 2021 rok Opinie stanowią odpowiednio załącznik nr 3 i 4 do 

niniejszego protokołu). 

c) Odczytanie opinii i wniosków poszczególnych komisji Rady Miejskiej dotyczących 

projektu uchwały budżetowej oraz stanowiska Burmistrza wobec zgłoszonych 

wniosków. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej S. Słomińska odczytała opinię Komisji 

Budżetowej Rady Miejskiej w Drezdenku o projekcie uchwały budżetowej Gminy na 

2021 rok oraz projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2021 – 2026 (opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu). 

Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Środowiska i Rolnictwa R. Dolata 

odczytał opinię Komisji Spraw Społecznych, Środowiska i Rolnictwa Rady Miejskiej  

w Drezdenku o projekcie uchwały budżetowej Gminy na 2021 rok oraz projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2021 

– 2026 (opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ł. Kołwzan odczytał opinię 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Drezdenku o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy na 2021 rok oraz projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2021 – 2026 (opinia stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

Członek Komisji Rewizyjnej D. Krysa odczytał opinie Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Drezdenku o projekcie uchwały budżetowej Gminy na 2021 rok oraz 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na 

lata 2021 – 2026 (opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu).  

d) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

poprawkami wraz z ich głosowaniem. 

Radny Ł. Kołwzan stwierdził, że projekt budżetu został przekazany opinii publicznej  

w bardzo fajnym stopniu i w 80% jest do zaakceptowania. Zauważył, że w drugą 

stronę miasta czyli przykładowo od Komisariatu Policji w stronę „nowego” Drezdenka 

nie ma żadnej inwestycji. Radny Ł. Kołwzan zaproponował trzy poprawki do 

przegłosowania odnośnie kanalizacji na ul. Długiej i Polnej oraz przebudowy  

ul. Osiedla Leśnego. 

Burmistrz Drezdenka poprosiła o wskazanie źródeł pokrycia do tych poprawek. 

Radny Ł. Kołwzan powiedział, że idąc tokiem priorytetów w Gminie Drezdenko 

można ściągnąć tymczasowo pieniądze z przebudowy ul. Nowogrodzkiej i Lwowskiej. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że nie ma takiej możliwości, 

ponieważ przeprowadzane jest już postępowanie przetargowe. Dodała, że groziłoby 

to zerwaniem umowy i sankcjami wynikającymi z tego zerwania. 

Rady S. Dukaczewski zapytał jaki plan dochodów przewidziany jest do osiągnięcia  

w 2021 roku przez Gminę z hali sportowej w Niegosławiu oraz sali gimnastycznej  

w Trzebiczu. Dodał, że nie znalazł w projekcie budżetu zapisów w tym temacie. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nie ma zapisów odnośnie dochodów z tych 

obiektów. Dodała, że jeśli chodzi o salę w Trzebiczu to będą to śladowe środki. 

Dodała, że po ustaniu pandemii będzie można ocenić zainteresowanie, gdyż sala 

działa od września. K. Piotrowska poinformowała, że hala w Niegosławiu jeszcze nie 

została udostępniona i nie ma ustalonego cennika, a tym samym nie można 

oszacować dochodów. Dodała, że w przypadku jednego i drugiego obiektu będzie to 

można zrobić w trakcie roku. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że przedstawione inwestycje są jak najbardziej 

potrzebne. Zauważył, że w planowanym na 2019 rok budżecie była ujęta 

przebudowa drogi i chodników ul. Szkolnej. Rady S. Dukaczewski powiedział, że od 

tego czasu jest to już drugi projekt budżetu i w dalszym ciągu nie ma tej inwestycji. 

Zapytał jakie są plany odnośnie tego rejonu oraz ul. Południowej na kolejne lata, 

gdyż są tam różne problemy natury technicznej, dokumentacyjnej itd. Rady  

S. Dukaczewski przypomniał, że miała miejsce inwestycja dotycząca budowy drogi 

 i oświetlenia przy garażach przy ul. Okrężnej oraz chodników przy ul. Konopnickiej a 

następnie sprawy melioracyjne z odwodnieniem tego terenu. Dodał, że kolejnym 

etapem miał być parking. Radny S. Dukaczewski zapytał co z tym tematem, jak 

wygląda plan. Zapytał czy pomiędzy przebudową ul. Nowogrodzkiej a Lwowskiej 
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będzie przerwa. Radny S. Dukaczewski zapytał o projekt związany z budową 

pojemników podziemnych na odpady w rejonie placu Kościelnego i ul. Wiejskiej (przy 

markecie Stokrotka). Zauważył, że jest tam duży problem z zagospodarowaniem 

odpadów podobnie jak również w innych miejscach.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zauważyła, że radny S. Dukaczewski zwrócił 

uwagę na wiele inwestycji zapewne na kilka milionów złotych. Zapytała, czy radny 

może podać źródła pokrycia. 

Radny stwierdził, że pytał o plany. 

K. Piotrowska stwierdziła, że wszystkie wymienione przez radnego potrzeby są  

w obszarze zainteresowań, natomiast na dzień dzisiejszy nie ma środków pokrycia 

na te inwestycje. Dodała, że ul. Szkolna jeżeli zostanie zaprojektowana, nie tylko tak 

jak poprzednio fragmentu nawierzchni tylko kompleksowo to w przyszłości ma duże 

szanse, aby wziąć udział w konkursie funduszu dróg samorządowych, gdyż jest to 

dość strategiczna ulica, a przede wszystkim łącząca centrum miasta czyli wszystkie 

ważne budynki administracyjne, szkołę czy kościół, dlatego jest konieczność 

wykonania kompleksowego projektu. W kwestii ul. Lwowskiej Burmistrz Drezdenka 

powiedziała, że jest zaprojektowana w tym samym stylu co ul. Nowogrodzka  

i Poniatowskiego. Dodała, że jak pojawią się środki będzie ona gotowa do realizacji. 

K. Piotrowska powiedziała, że odstąpiono od pomysłu pojemników podziemnych, 

natomiast jeśli chodzi o pojemniki przy markecie „Stokrotka” to problem zostanie 

rozwiązany już wiosną – konieczna była praca nad dokumentacją, tak aby można 

było zaprojektować ogrodzenie, które zapewni odpowiednie miejsce na odpady  

w otoczeniu zieleni. Burmistrz poinformowała, że miejsce to jest już zaprojektowane  

i gotowe do realizacji po nowym roku. 

Radny A. Kołwzan nawiązując do wypowiedzi Burmistrz Drezdenka o przebudowie 

ul. Poniatowskiego zapytał, co w tym przypadku z instalacją podziemną, gdyż swego 

czasu Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych Dariusz 

Skrzypczak mówił o fatalnym stanie kanalizacji sanitarnej w tym rejonie. Zapytał czy 

na tym odcinku byłaby planowana również przebudowa najbardziej newralgicznej 

części. 

K. Piotrowska powiedziała, że tak jak to zostało przedstawione w prezentacji większa 

część ul. Poniatowskiego jest zgłoszona do programu dofinansowania (część od ul. 

Żeromskiego do ul. Kościuszki) a problem z kanalizacją to jest dalsza część ul. 

Poniatowskiego (za ul. Żeromskiego) i teraz nie będzie ona realizowana, ponieważ 

najpierw musi zostać tam rozwiązany problem właśnie z kanalizacją. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska podziękowała za wóz strażacki dla OSP Trzebicz 

dodając, że jest to ważna rzecz nie tylko dla Trzebicza, ale dla całej Gminy.  

W związku z informacją, że w przyszłym roku planowany jest projekt ul. Nadrzecznej 

w Trzebiczu zapytała, kiedy możliwa będzie realizacja tego projektu. Radna  

P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała czy możliwe są dalsze rozmowy z Zarządem 

Dróg Wojewódzkich w sprawie chodnika w Osowie, tak aby spróbować podjąć 

inicjatywę jego remontu. Zapytała jakie punkty w mieście i na wsiach objęte są  

montażem oświetlenia, gdyż w budżecie zaplanowane są środki na ten cel. Radna  
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P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała czy są jakieś plany związane z inwestycją 

studzienki przy ul. Mostowej w Trzebiczu, tam gdzie mieszkańców zalewa woda.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przypomniała, że do programu Bezpieczeństwa 

Ruchu Drogowego w Zarządzie Dróg Wojewódzkich zgłoszona została inwestycja 

związana z budową chodnika w Osowie oraz w Kleśnie a także spowalniacze ruchu. 

Dodała, że są to trzy rzeczy, na których zależy Gminie Drezdenko, aby zostały 

zrealizowane przez ZDW a argumentem, który wspiera tego typu projekty jest wkład 

własny Gminy Drezdenko, który w przypadku tych trzech inwestycji został 

zadeklarowany, a w swoim czasie zostanie przedstawiony Radzie, jeżeli znajdzie 

uznanie w oczach ZDW. W kwestii oświetlenia Burmistrz powiedziała, że w tym 

ogólnym budżecie pomijając fundusze sołeckie, mowa jest o oświetleniu strefy 

przemysłowej, punktach oświetleniowych w Kosinie po remoncie drogi w miejscach, 

gdzie są już wytyczone miejsca przystanków autobusu szkolnego, wsparciu 

inwestycji z funduszu sołeckiego w Rąpinie i Lubiatowie i wymiana kilku opraw na 

osiedlu Mickiewicza. Dodała, że cały czas zgłaszają się mieszkańcy w temacie 

oświetlenia, analizowane są te wnioski i zasadność ich pozytywnego rozpatrzenia.  

W odniesieniu do studzienki Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nie chce się na ten 

temat wypowiadać, gdyż mowa jest o niej od kilku lat a wiedza techniczna, problemy 

własnościowe i wybudowanie na terenach gminnych prywatnych szopek, garaży, 

które utrudniają odwodnienie jest bardzo skomplikowaną sprawą. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zauważyła, że Sołtys Osowa miał zaplanowane 

środki na postawienie garażu. Zapytała czy w związku z tym, że zadanie to nie 

zostało zrealizowane istnieje możliwość, aby wykonać je w przyszłym roku. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przypomniała, że radna była obecna na 

spotkaniu z Sołtysami, które odbyło się w ubiegły piątek, podczas którego temat ten 

tłumaczony był bardzo szeroko. Wyjaśniła, że te pieniądze nie przepadają, zostają 

przesunięte jako wynik budżetu i w kwietniu będą mogły być ponownie uruchomione, 

wejść do obrotu i będę mogły być zrealizowane te zadania. Burmistrz dodała, że nie 

tylko Osów, ale również inne miejscowości są podobnej sytuacji z racji tego, że  

z funduszu sołeckiego nie można było zrealizować wielu zadań, a bardzo dużo 

środków było przeznaczonych na różnego typu imprezy, które ze względu na 

pandemię nie mogły zostać zrealizowane. K. Piotrowska powiedziała, że Sołtysi  

w październiku dokonywali przesunięć budżetowych. Wyjaśniła, że w przypadku 

kiedy dokonywano przesunięć na zadanie takie jak budowa wiaty, które wymaga 

zdobycia stosownych pozwoleń czy zgłoszenia do Starostwa, nie są możliwe do 

zrealizowania w tak krótkim czasie biorąc pod uwagę fakt, że wiele urzędów pracuje 

w trybie zdalnym, co znacznie wydłuża procedury. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała ile podatku wpływa z miejscowości 

Trzebicz. 

Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, że oczywiście można sprawdzić ile podatku 

wpływa z konkretnych miejscowości, ale nie jest to zasadne.  

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska wyjaśniła, że chciała mieć te informacje dla 

wiadomości swojej i mieszkańców. 
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Burmistrz odpowiedziała, że nie wie co można przez to uzyskać czy skłócić 

mieszkańców czy pokazać, że nie jesteśmy monolitem, jedną Gminą a każdy sobie. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska powiedziała, że nie ma na celu skłócania 

mieszkańców, natomiast kieruje nią ciekawość. Dodała, że otrzymała to pytanie od 

mieszkańców, więc pyta. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że odkąd pracuje w Urzędzie budżet nie był 

rozpatrywany w ten sposób. Dodała, że byłoby to co najmniej dziwne, gdyż patrząc 

chociażby na dochody podatkowe z kopalni ropy i gazu to ok. 12.000.000,00 zł 

należałoby inwestować w Grotów. K. Piotrowska przypomniała, że swego czasu 

jeden z radnych zauważył, że „Radowo” powinno być inaczej traktowane, bo na tym 

terenie umiejscowione jest ujęcie wody, ale to do niczego nie prowadzi i może 

spowodować tylko zapętlenie w ślepy zaułek. Podkreśliła, że Gmina Drezdenko jest 

monolitem i należy patrzeć jako na całość i budżet jest analizowany tak, aby mogła 

się równomiernie rozwijać. 

Radny M. Czekajło powiedział, że każdy kto zostaje radnym chciałby, aby jego okręg 

był oazą mlekiem i miodem płynącą, ale tak się niestety nie da. Dodał, że nie jest to 

aluzja do żadnego z radnych. Nawiązując do wypowiedzi radnego Ł. Kołwzana, że 

nic się nie dzieje na „Radowie” radny M. Czekajło przypomniał, że w poprzedniej 

kadencji została zrobiona cała ulica Podgórna, co było potężna inwestycją. Dodał, że 

radni są radnymi całej Gminy, a wiadomym jest, że nie można zrobić wszystkiego. 

Radny M. Czekajło zauważył, że odcinek ul. Słonecznej o który walczy od wielu lat 

również nie został ujęty w budżecie. Podziękował Burmistrz Drezdenka  

i pracownikom Urzędu za ten budżet, gdyż praca teraz jest straszna. 

Radna E. Turostowska zwróciła uwagę, że w czasie prezentacji padło stwierdzenie, 

że przedstawiany budżet jest proinwestycyjny i przyznała, że tak jest. Podziękowała 

za ogrom pracy, dodając, że dość szczegółowo zostały przedstawione wszystkie 

działy i rozdziały. Radna E. Turostowska poprosiła o doprecyzowanie zapisów 

zawartych w dziale 851 Ochrona zdrowia, gdzie proponuje się przeznaczenie 

92.000,00 zł na badania profilaktyczne w kierunku zapobiegania raka szyjki macicy. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że miała plany związane z tym zadaniem, ale nie 

ma pewności czy w przyszłym roku się uda ze względu na to, że będzie to rok 

specyficzny i za chwilę rozpoczną się w całym kraju szczepienia przeciwko covid-19. 

Dodała, że jak przy każdej tego typu akcji rodzą się różne poglądy na temat 

szczepień. Burmistrz K. Piotrowska poinformowała, że chciałaby zaproponować 

szczepionkę, a właściwie włączenie się Gminy w program szczepień 

profilaktycznych, gdyż lepiej zapobiegać niż leczyć. Wyjaśniła, że w przypadku 

brodawczaka, wirusa HPV można ustrzec obecnie dziewczynki a w przyszłości 

kobiety przed zachorowaniem na raka szyjki macicy. K. Piotrowska powiedziała, że 

jest to bezpieczna szczepionka, która od kilkunastu lat z powodzeniem funkcjonuje  

w wielu krajach europejskich, do tego stopnia, że w krajach skandynawskich 

wyeliminowała tą chorobę. Burmistrz zauważyła, że jest to szczepionka bardzo 

droga, musi być podana w dwóch dawkach, a jej koszt może wynieść nawet 1.000,00 

zł na jedną osobę, co wiąże się z tym, że często rodzin nie stać na tego typu 

szczepienie. Wyjaśniła, że można objąć takim szczepieniem wszystkie dziewczynki, 
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a najlepiej gdyby był to program wieloletni. K. Piotrowska stwierdziła, że jeżeli co 

roku zostanie zainwestowana taka kwota to tak naprawdę można zabezpieczyć 

przed chorobą wszystkie, młode kobiety z Gminy. Dodała, że w skali budżetu Gminy 

Drezdenko nie są to wcale duże pieniądze, a plusy jakie z tego mogą popłynąć są 

ogromne.  Burmistrz Drezdenka zauważyła, że nie jest w stanie obecnie stwierdzić, 

co z realizacją tego projektu, jeśli spotka się z uznaniem radnych, z uwagi na to, że 

jest narodowy program szczepień a także dlatego, że z racji covidu dostęp do usług 

medycznych jest bardzo ograniczony. Dodała, że właśnie dlatego ten wspaniały 

pomysł nieco się skomplikował w realizacji, ale nie warto poddawać się na starcie  

i należy dołożyć wszelkich starań, aby w połowie roku móc do tego programu 

przystąpić. 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz poinformowała, że radni zostali poinformowani  

o poprawkach zaproponowanych do pierwotnego projektu budżetu, jednak nie 

została ujęta zmiana w § 5. Wyjaśniła, że przez wprowadzenie zmian zmieniła się 

także rezerwa ogólna i rezerwa celowa i wynosi 516.824,00 zł, ale ustalona rezerwa 

ogólna wynosi w tej chwili 234.969,00 zł plus 294.0000,00 zł i wynosi 295.263,00 zł, 

natomiast rezerwa celowa wynosi 281.561,00 zł. A. Lachowicz zauważyła, że zmiany 

są między tymi rezerwami a ogólna kwota jest taka sama. 

Głosowano w sprawie zgłoszonych poprawek do budżetu (zaproponowane zmiany 

do budżetu i WPF stanowią odpowiednio załącznik nr 9 i 10 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad.6 

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Drezdenko - druk nr 205/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska Dorota Nowak 

poprosiła o wprowadzenie poprawki do uzasadnienia. Wyjaśniła, że w treści jest błąd 

polegający na tym, że obecnie widnieje zapis „Dziennik Ustaw Województwa 

Lubuskiego z 2008 roku nr 46 pozycja 882” a powinien brzmieć „Dziennik Urzędowy 

Województwa Lubuskiego z 2014 roku pozycja 1882” 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Drezdenko - 

druk nr 205/20 wraz z poprawką (projekt stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/196/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Drezdenko (uchwała stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu).  

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko – druk nr 206/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko - druk nr 206/20 (projekt stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu).  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska 

PRZECIW (1) 

Adam Kołwzan 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/197/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie sprzedaży 
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lokali stanowiących własność Gminy Drezdenko (uchwała stanowi załącznik nr 

14 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku 

dokonywania dopłat - druk nr 207/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania 

dopłat - druk nr 207/20 (projekt stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/198/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie zamiany 

nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat (uchwała stanowi załącznik 

nr 16 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze 

przetargu - druk nr 208/20 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze przetargu - 

druk nr 208/20 (projekt stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 
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Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/199/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie odstąpienia od 

zbycia nieruchomości w drodze przetargu (uchwała stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu).  

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021-2022 - druk nr 209/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021-2022 druk nr 209/20 (projekt stanowi załącznik nr 19 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/200/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2021-2022 (uchwała 

stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - druk nr 210/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - druk nr 210/20 (projekt stanowi 

załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Dariusz 

Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Kołwzan 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/201/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

(uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

na lata 2021-2023 - druk 211/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2021-2023 - druk 211/20 (projekt stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/202/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021-2023 (uchwała stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-

2023 - druk nr 212/20 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2023 - 

druk nr 212/20 (projekt stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/203/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2023 (uchwała stanowi załącznik nr 26 do 

niniejszego protokołu).  

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 

im. ks. J. Tischnera w Drezdenku - druk nr 213/20 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że w proponowanym projekcie uchwały w § 3 jest 

zapis, że traci moc uchwała LVI/388/10, natomiast w uzasadnieniu jest numer 

XXVI/388/2010. Zapytał, który zapis jest błędny. Radny S. Dukaczewski zapytał czy 

zapis w projekcie uchwały, który stanowi, że wybór dyrektora może odbyć się  

w drodze konkursowej, lecz niekoniecznie jest zapisem obligatoryjnym czy 

fakultatywnym. 

Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. ks. J. Tischnera w Drezdenku 

Teresa Debaere odpowiadając na drugie pytanie radnego poinformowała, że 

projektem powstał na wzorze i po konsultacji z wojewódzką biblioteką. Dodała, że 

projekt statutu został opracowany po konsultacji, że dyrektor może być powołany  

w drodze konkursu, ale niekoniecznie i może zostać wyłoniony ze strony władz 

miasta. W kwestii pierwszego pytania dyrektor biblioteki powiedziała, że statut został 

złożony w Urzędzie, a także skonsultowany i zaopiniowany przez prawnika. Dodała, 

że w związku z tym nie potrafi odpowiedzieć na zadane pytanie. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że należy to zweryfikować i podać właściwą 

odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił 5 minutową przerwę w obrad  

w celu wyjaśnienia wątpliwości. 
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Radny S. Dukaczewski powiedział, że błąd techniczny związany z numerem uchwały 

został wyjaśniony, ale w dalszym ciągu nie uzyskał odpowiedzi czy zapis o trybie 

konkursowym lub bez konkursowym jest wymogiem prawnym czy tylko propozycją. 

Zauważył, że w uzasadnieniu jest zapis, iż potrzeba aktualizacji, doprecyzowania 

niektórych zapisów wskazywana była także przez audytora wewnętrznego podczas 

analizy. Radny S. Dukaczewski zapytał jakich konkretnie zapisów w statucie to 

dotyczyło. Zwrócił uwagę, że z uzasadnienia wynika, że treść nowego statutu 

wynikała z konieczności uaktualnienia o obowiązujący stan faktyczny i prawny 

dotychczas obowiązującego dokumentu. Radny poprosił o wyjaśnienie, gdzie te 

zmiany należało wprowadzić. 

Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. ks. J. Tischnera w Drezdenku  

T. Debaere wyjaśniła, że statut został uaktualniony o stan faktyczny i prawny 

albowiem poprzedni był z 2010 r. i zmieniły się dzienniki ustaw, zarządzenia  

i w części początkowej zostało zmienione na obecny stan prawny. Dodała, że  

w audycie zostało wskazane, że statut powinien został uaktualniony o obowiązujący 

stan faktyczny i prawny bez wskazania konkretnego roku. W kwestii zatrudniania 

dyrektora biblioteki T. Debaere powiedziała, że w audycie temat ten nie był 

poruszany, natomiast zostało to wprowadzone wzorem innych bibliotek.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki upewnił się, że dyrektor biblioteki 

tworząc statut wzorowała się na innych placówkach, ale nie ma pewności, że te 

placówki mają statuty zgodne z prawem. 

Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. ks. J. Tischnera w Drezdenku  

T. Debaere powiedziała, że statuty innych bibliotek zostały zatwierdzone. Dodała, że 

wg niej może być tylko zapis dotyczący trybu konkursowego. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że projekt ma tytuł: „w sprawie zmiany statutu”  

a w § 3 jest zapis, że „traci moc uchwała nr …”, czyli jeżeli traci moc to biblioteka nie 

ma statutu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że biblioteka posiada statut, 

proponuje się tylko jego zmianę poprzez nadanie nowego brzmienia 

Sekretarz Gminy Wiesław Sawicki powiedział, że nadaje się statut kiedy jest 

pierwszy raz nadawany. Dodał, że nie można nadać drugi raz statutu tylko zmienia 

się poprzez nadanie nowego. W. Sawicki powiedział, że samo słówko „nadanie” 

byłoby, gdyby został nadany pierwszy raz, tak jak to było w przypadku żłobka, 

natomiast w przypadku biblioteki nie są wprowadzone zmiany tylko zmiana obejmuje 

nadanie całego, nowego statutu. Dodał, że dokładnie taki sam zapis był w 2010 r. 

czyli zmiana poprzez nadanie nowego statutu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. ks. 

J. Tischnera w Drezdenku wraz z poprawką - druk nr 213/20 (projekt stanowi 

załącznik nr 27 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (10) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Sylwia 

Słomińska, Elżbieta Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Dariusz Krysa, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/204/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie zmiany statutu 

Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy im. ks. J. Tischnera w Drezdenku (uchwała 

stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2020 rok - druk nr 214/20 
Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 

rok - druk nr 214/20 (projekt stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/205/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 rok (uchwała stanowi załącznik nr 

30 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 215/20 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz poprosiła o przyjęcie poprawki w uchwale zmieniającej 

budżet. Wyjaśniła, że do załącznika „Objaśnienia” wprowadzono umowę na gaz, 

której okres realizacji jest dłuższy niż rok. Skarbnik Gminy powiedziała, że aby móc 

podpisać tą umowę należy mieć delegację w celu realizacji w latach następnych. 
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Dodała, że zmiany te zostały wprowadzone również w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na rok 2021. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 wraz z poprawką - druk nr 215/20 (projekt stanowi 

załącznik nr 31 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/206/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2020-2025 (uchwała 

stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2021 rok - 

druk nr 216/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podkreślił, że jest to jedno  

z ważniejszych głosowań, które pozwoli Radzie pracować w przyszłym roku. Dodał, 

że projekt został szczegółowo omówiony na poszczególnych Komisjach i dzisiejszej 

sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2021 rok - druk 

nr 216/20 z wprowadzonymi autopoprawkami (projekt stanowi załącznik nr 33 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Dariusz 

Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

PRZECIW (1) 

Łukasz Kołwzan 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paulina Pieluszczak-Suchodolska 
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NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/207/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie uchwały 

budżetowej Gminy Drezdenko na 2021 rok (uchwała stanowi załącznik nr 34 do 

niniejszego protokołu).  

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2021-2026 wraz z objaśnieniami - druk nr 217/20 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na 

lata 2021-2026 wraz z objaśnieniami i wprowadzonymi autopoprawkami - druk nr 

217/20 (uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Dariusz 

Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Sylwia 

Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

PRZECIW (1) 

Łukasz Kołwzan 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

NIEOBECNI (2) 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/208/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 2021-2026 wraz z objaśnieniami 

(uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 19 

Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków - druk nr 218/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt został udostępniony radnym 

w aplikacji eSesja. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków - druk nr 218/20 (projekt stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu).   

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/209/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie zmiany 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków (uchwała stanowi 

załącznik nr 38 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować 

zadania pożytku publicznego na 2021 rok - druk nr 219/20 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami mogącymi realizować zadania 

pożytku publicznego na 2021 rok - druk nr 219/20 (projekt stanowi załącznik nr 39 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/210/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami mogącymi realizować zadania pożytku publicznego na 2021 rok 

(uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 21 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy, które w roku 

2020 nie wygasają z upływem roku budżetowego - druk nr 220/20 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz przypominała, że  podczas Komisji wspominała, że 

taki projekt uchwały zostanie wprowadzony do porządku obrad. Dodała, że uchwała 
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w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy, które w roku 2020 nie wygasają  

z upływem roku budżetowego jest uchwalana co roku. A. Lachowicz poinformowała, 

że dotyczy ona zadań, które zgodnie z ustawą o finansach publicznych muszą 

spełniać dwie przesłanki – w sprawie zamówień publicznych, które zostaną 

wprowadzone do budżetu w wyniku przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówień publicznych. Wyjaśniła, że w załączonym wykazie są zadania, co do 

których postępowanie przetargowe zostało przeprowadzone lub zostały zawarte 

umowy a także sytuacja związana z pandemią spowodowała konieczność 

przesunięcia terminów wykonania prac. Skarbnik Gminy poinformowała, że ogólna 

kwota wynosi 3.573.100,27 zł a dotyczy wydatków bieżących i majątkowych. Dodała, 

że zgodnie z ustawą o finansach publicznych ostatecznym terminem wykonania tych 

zadań jest 30 czerwca 2021 r. a jeżeli nie zostaną wykorzystane przechodzą na 

dochody Gminy i zostają wykorzystane na to samo zadanie lub inne. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy, które w roku 2020 nie 

wygasają z upływem roku budżetowego - druk nr 220/20 (projekt stanowi załącznik nr 

41 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXIX/211/2020 

Rady Miejskiej w Drezdenku z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie ustalenia 

wydatków budżetu Gminy, które w roku 2020 nie wygasają z upływem roku 

budżetowego (uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 22  

Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2021 rok 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2021 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 
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Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych przyjęła plan pracy Rady Miejskiej na 

2021 rok (plan pracy stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 23  

Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2021 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że plany pracy 

poszczególny Komisji zostały umieszczone w aplikacji eSesja. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie planów pracy poszczególnych Komisji na 2021 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych przyjęła plany pracy poszczególnych 

Komisji Rady Miejskiej na 2021 rok (plany pracy stanowi załącznik nr 44, 45, 46  

i 47 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 24  

Sprawy różne. 

Radny D. Matela-Libera złożył wniosek formalny o umożliwienie komentowania na 

kanale YouTube obrad Rady Miejskiej. Argumentując swój wniosek radny powiedział, 

że w czasie pandemii debata publiczna jest mocno ograniczona, dlatego mieszkańcy 

powinni mieć możliwość przekazywania swoich pomysłów, problemów czy sugestii 

dotyczących funkcjonowania i rozwijania Gminy Drezdenko w postaci komentowania. 

Radny D. Matela-Libera powołał się na art. 54 Wolności, prawa i obowiązki człowieka 

i obywatela Konstytucji, który mówi, że każdemu zapewnia się wolność słowa, 

wolność wyrażania poglądów oraz wolność pozyskiwania i rozpowszechniania 

informacji. Dodał, że cenzura prewencyjna środków społecznego przekazu oraz 

koncesjonowanie są zakazane. Radny D. Matela-Libera przypomniał, że podczas 

składania poprzedniego, takiego wniosku formalnego padła wypowiedź, że 

mieszkańcy krytykują radnych. Stwierdził, że osoby publiczne muszą liczyć się  

z krytyką mieszkańców, a wolność wyrażania opinii służy debacie publicznej, która 

jest niezbędna dla funkcjonowania społeczeństwa państwa demokratycznego. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił 2 minuty przerwy na 

przygotowanie głosowania nad wnioskiem formalnym. 

Głosowano w sprawie umożliwienia komentowania obrad Rady Miejskiej na kanale 

YouTube. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 6, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian 

Matela-Libera, Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

PRZECIW (3) 

Michał Czekajło, Andrzej Miron, Mariusz Suchecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Radosław Dolata, Dariusz Paluszkiewicz, Sylwia Słomińska, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Tomasz Walczak 

Rada Miejska w Drezdenku przyjęła wniosek radnego D. Mateli-Libery  

w sprawie umożliwienia komentowania obrad Rady Miejskiej na kanale 

YouTube. 

Radny A. Kołwzan poprosił o podanie kosztów oświetlenia świątecznego (wystroju, 

choinek, tego wszystkiego co się wiąże z wystrojem świątecznym) na terenie miasta  

i gminy Drezdenko. 

Burmistrz Drezdenka zadeklarowała przygotowanie odpowiedzi na piśmie. Zapytała 

czy chodzi o dzierżawę czy również szacunek zużycia prądu (informacja o kosztach 

dekoracji świątecznych stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu). 

Radny Ł. Kołwzan zapytał o monitoring w mieście w kontekście zmian do budżetu na 

2020 rok oraz budżetu na 2021 rok - zapytał czy jest brany pod uwagę monitoring  

w Parku Kultur Świata. Radny Ł. Kołwzan zapytał jak wygląda sprawa związana  

z siecią wodociągową w miejscowości Goszczanowo i porozumienie z Gminą 

Santok. W imieniu mieszkańców zadał pytanie odnośnie kryterium oceniania 

inwestycji na przyszły rok np. ocena przydatności inwestycji na północy bądź na 

południu gminy Drezdenko. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odpowiadając na ostatnią kwestię stwierdziła, że 

nie ma żadnego kryterium oceny inwestycji odnośnie tego czy dane zadanie ma być 

wykonywane na północy czy na południu gminy. Dodała, że nie rozumiem skąd 

pomysł by kryterium zasadności, potrzeby jakiejś inwestycji było zależne od 

usytuowania jej na północy czy południu gminy. K. Piotrowska powiedziała, że dziwi 

się takiemu podejściu, gdyż dba o równomierny rozwój Gminy, choć często zależy to 

też od zastałego stanu. Wyjaśniła, że są takie miejscowości, które mają bardzo wiele 

– wodociągi, kanalizację, oświetlenie, itd., ale są również takie, które z tych 

wszystkich dóbr posiadają tylko jedną rzecz i o kolejne się ubiegają. Burmistrz 

Drezdenka powiedziała, że głównym kryterium jest spełnienie podstawowych zadań 

Gminy, gdyż to jest najważniejsze, do czego Gmina została powołana i co musi 

zapewnić mieszkańcom, a położenie nie ma tu żadnego znaczenia. Wyjaśniła, że 
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położenie ma znaczenie wówczas, gdy rozpatrywane jest pod względem możliwości, 

tak jak w przypadku Goszczanowa, gdzie nie można rozbudować sieci wodociągowej 

Gminy Drezdenko w takiej odległości stąd konieczność podjęcia negocjacji z Gminą 

Santok. K. Piotrowska poinformowała, że takowe porozumienie jest przygotowane  

i będzie podpisane. Dodała, że nie chce deklarować realizacji tego zadania i żadnych 

konkretnych dat z uwagi na fakt dopiero podjęte zostało zadanie związane  

z głównym zasilaniem Drezdenka plus zwodociągowania miejscowości Karwin. 

Burmistrz zadeklarowała upatrywanie możliwości pozyskania środków zewnętrznych, 

dofinansowań do kolejnych tego typu inwestycji. W odpowiedzi na pytanie radnego 

dotyczące monitoringu K. Piotrowska powiedziała, że w planach jest jak najbardziej 

wymiana przestarzałych kamer w Parku Kultur Świata oraz zaprojektowanie nowych 

kamer w centrum miasta. Dodała, że jest to przetarg w systemie „projektuj i wybuduj”, 

dlatego jak tylko szczegóły będą znane zostanie ta informacja przekazana radnemu. 

Radny Ł. Kołwzan wyjaśnił, że mówiąc o kryterium ma na myśli podstawowe 

zaopatrzenie w potrzeby mieszkańców np. kanalizacja, sieć wodociągowa czy drogi. 

Dodał, że jeżeli w jednym punkcie nie ma sieci kanalizacyjnej, a w drugim punkcie 

przeprowadzana jest przebudowa sieci kanalizacyjnej to w pierwszej kolejności 

powinno się zbudować, aby część mieszkańców nie musiała się trudzić z tzw. 

szambem, a dopiero potem przebudowywać. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że nie zgadza się z tą tezą, gdyż 

jeżeli jakaś sieć wymaga przebudowy to nie można dopuścić do tego, aby nastąpiła 

potężna awaria, która będzie również kraksą ekologiczną, tylko dlatego, aby 

zainwestować w nowe miejsca. Dodała, że środki powinny być wydawane racjonalnie 

a utrzymywanie istniejącej infrastruktury jest obowiązkiem Gminy i nie można 

doprowadzać do  zaniedbań lub ewentualnej awarii pozbawiając ludzi dostępu do 

podstawowych dóbr, które już posiadają kosztem inwestowania w nowe miejsca. 

Radna E. Turostowska kierując pytanie do Zastępcy Burmistrza M. Grzymałowskiego 

zapytała kiedy droga ul. Chełm Drezdenecki zostanie wyrównana. Dodała, że 

wykonawca został już wyłoniony w drodze przetargu i zapytała co dalej. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski powiedział, że wykonawca wykonał remonty 

na kilku ulicach (ul. Południowa, Transportowa, Lipowa). Dodał, że na Chełmie 

Drezdeneckim jeszcze nie i nie ma pojęcia na jakim to jest etapie, gdyż do 

wykonawcy ciężko jest się dodzwonić, a możliwość uzyskania informacji jest 

wówczas, jeżeli on się skontaktuje. Zadeklarował wykonanie telefonu do wykonawcy 

w dniu jutrzejszym w celu uzyskania informacji, kiedy wejdzie z remontem na Chełm 

Drezdenecki. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że konieczność objęcia pewnych inwestycji czy 

remontów procedurą przetargową niestety doprowadza do sytuacji, że niekiedy 

wygrywa niezbyt solidny wykonawca i chyba w tym przypadku tak to właśnie wygląda 

z uwagi chociażby na to, że dwukrotnie trzeba było wzywać na podstawie umowy do 

podjęcia działań. 

Radny S. Dukaczewski nawiązując do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza zwrócił 

uwagę, że jeśli nie można się dodzwonić to istnieją inne metody kontaktu, a tego 

wykonawcę należy ewidentnie zdyscyplinować. 
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Rady S. Dukaczewski nawiązując do budżetu Gminy i związanym z nim funduszem 

sołeckim zapytał o budynek gospodarczy, który miał powstać w Osowie. Dodał, że ta 

najważniejsza rzecz o którą pytał Sołtys Osowa już dzisiaj padła i dla niego to jest 

pewnie pocieszająca informacja czyli, że środki zostaną w kwietniu uruchomione  

i najprawdopodobniej doczeka się postawienia tego budynku. Radny S. Dukaczewski 

powiedział, że z informacji przekazanej przez Sołtysa Osowa wynika, że w sierpniu 

br. złożył wniosek o przesunięcie środków w budżecie sołeckim, co miało swoje 

konwekcje związane ze zmianami budżetu Gminy na 2020 rok i można było 

przystąpić do działania. Wyjaśnił, że aby skrócić wszystkie niezbędne procedury 

sołtys zdecydował, że budynek gospodarczy będzie miał taki metraż, który pozwala, 

aby całą procedurę przeprowadzić tylko zgłoszeniem a nie pozwoleniem na budowę. 

Radny S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że od września ta sytuacja się toczy  

a 18 grudnia przyjechała firma, która miała ten budynek stawiać i zmuszona była 

odjechać z kwitkiem. Stwierdził, że nie potrafi zrozumieć jak przez tyle miesięcy 

prosty dokument, którym jest zgłoszenie nie został załatwiony. Zapytał gdzie został 

popełniony błąd. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że jeżeli radny chce znaleźć 

winnego to najbardziej winnym powstałej sytuacji jest Sołtys Osowa. Dodała, że nie 

jest to wina ani Gminy ani Starostwa, ponieważ niedopuszczalne jest, aby sołtys 

przed uzyskaniem zamówienia wypisanego przez Urzędnika z potwierdzeniem 

środków budżetowych przez Skarbnika Gminy na zleceniu, zamówił jakiekolwiek 

roboty budowlane. Burmistrz zapytała jakie umocowanie miał Sołtys, aby zaprosić 

ekipę budowlaną. Przyznała, że być może zbyt wolno zostały przeprowadzone 

procedury, że nie było zgłoszenia w terminie, który pozwoliłby na wyłonienie 

wykonawcy, podpisania zlecenia, wykonania i rozliczenia w tym roku tej inwestycji, 

ale na żadnym etapie postępowania nie wolno było sołtysowi zaprosić jakiekolwiek 

firmy, aby na rzecz Gminy wykonywała zlecenie nie mając umocowania w postaci 

zlecenia z Gminy podpisanego przede wszystkim przez Skarbnika  

i Burmistrza. Podsumowując K. Piotrowska powiedziała, że najwyraźniej nastąpiło 

jakieś nieporozumienie i wyjście przed szereg. 

Radny Ł. Kołwzan nie zgodził się z Burmistrz Drezdenka w kwestii „nowego 

Drezdenka”, ponieważ zadaniem władzy miejskiej jest zapewnienie bezpieczeństwa 

sieci kanalizacyjnej, infrastruktury drogowej itp. Jako przykład podał ul. Polną, która 

od wielu lat domaga się poszanowania swoich praw. Radny Ł. Kołwzan powiedział, 

że ta część Drezdenka jest również częścią miasta i mieszkańcy chcieliby się cieszyć 

i być traktowani pierwszoplanowo, a nie jako druga kategoria mieszkańców. 

Zauważył, że była informacja, że sołtysi zamawiali tablice informacyjne w firmie  

w Puszczykowie i nagle została zmieniona firma na „Omegę”. Radny zapytał, co 

wiadomo w tej sprawie. 

Zastępca Kierownika Referatu Organizacyjnego powiedział, że w tej chwili nie potrafi 

odpowiedzieć na to pytanie, gdyż musi zajrzeć w dokumenty. Wyjaśnił, że za sprawę 

merytorycznie odpowiedzialny jest pracownik i zadeklarował odpowiedź (odpowiedź 

stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu).  
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki w imieniu własnym i Rady Miejskiej 

złożył mieszkańcom Gminy Drezdenko zdrowych, wesołych Świąt Bożego 

Narodzenia  

 

Ad. 25 

Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i XXXIX sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła:  

Joanna Ambroziak      

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Mariusz Suchecki 


